

慈濟大學宗教與文化研究所八十九年入學考試考古題
宗教與社會文化

此文件經過圖書館整理,所有內容應以原單位之文件為主,請至該單位網頁參考

問答申論題

- 1.媽祖進香活動或佛教的朝山作為宗教中的朝聖儀式，反應何種社會心理的功能和意義？
- 2.試述台灣女神崇拜情形，並探討其形成的社會文化背景特色。
- 3.舉例提出台灣新興宗教現象引發的爭議，分析其原因，並討論台灣研究者應有的態度。
- 4.舉例說明伊斯蘭（或稱回教）在今日世界局勢中的影響力，並分析其何以致此？
- 5.請對迎佛牙活動提出你的看法。
- 6.月前<烏干達末世教派>慘案為何發生？請就其歷史與社會因素作一番探討。

英文短句翻譯

1. I am a Muslim...my religion makes me be against all forms of racism.It keeps me from judging any man by the color of his skin. It teaches me to judge him by his deeds and his conscious behavior. ---Malcolm X
2. Dr.jane Goodall and Master Cheng Yen still adhere to their firm faith and Ethusiasm.They believe human beings basically have a kind nature and that the world has hope for improvement. ---The Tzu Chi Quarterly
3. Religion is the sign of the oppressed creature,the heart of a heartless world,just as it is the spirit of a spiritless situation.It is the opium of the people. ---Karl Marx
4. I could not say I believe.I Know! I have had the experience of being gripped by something that is stronger than myself, something that people call God .
---Carl Jung
5. I'm a Communist by day and a Catholic as soon as it gets dark. ---Berndan Behan
6. Science without religion is lame;religion without science is blind. ---Albert Einstein
7. Religion is an attempt to get control over the sensory world...by means of the wish world which we have developed inside us as a result of biological necessities.---
Sigmund Freud
8. When the white man came we had the land and they had the Bibles ; now they have the land and we have the Bible.--Dan george,Canadian Indian chief